

## О системных проблемах государственного администрирования в сфере миграции

**Воронов Алексей Михайлович,**

*и.о. заведующего сектора административного права и процесса,  
главный научный сотрудник Института государства и права Российской академии наук,  
119019, г. Москва, ул. Знаменка, д. 10,  
главный научный сотрудник НИЦ Академии управления МВД России,  
119019, г. Москва, ул. Знаменка, д. 10  
E-mail: adminlaw@igpran.ru*

**Сандугей Анатолий Николаевич,**

*заместитель начальника НИЦ № 4 — начальник отдела ВНИИ МВД России,  
кандидат юридических наук, доцент  
123995, Г-69, ГСП-5, г. Москва, ул. Поварская, д. 25, стр. 1*

Статья посвящена рассмотрению общих проблем теоретико-методологического характера, имеющих принципиальное значение для теории государственного администрирования, управления и административного права. Как отмечают авторы, одной из насущных проблем, требующих своего научного разрешения, остается определение критериев оценки влияния миграционной ситуации на состояние национальной безопасности страны, проведение действенной государственной системы мониторинга миграционной ситуации и пр.

Резюмируя, авторы отмечают, что актуальной задачей продолжает оставаться разработка оптимальной модели построения организационной структуры государственного администрирования в сфере миграции. В этой связи одним из путей оптимизации системы государственного администрирования в сфере миграции представляется создание федерального агентства по иммиграции и натурализации.

**Ключевые слова:** теория государственного администрирования, миграция, системы мониторинга миграционной ситуации, организационная структура государственного администрирования в сфере миграции.

### On Systemic Issues of Public Administration in the Sphere of Migration

**Voronov Aleksey M.**

*Acting Head of the Department of Administrative Law and Procedure  
Chief Research Scientist of the Institute of State and Law of the Russian Academy of Sciences  
Chief Research Scientist of the Research Center of the Management Academy of the Ministry  
of the Interior of Russia*

**Sandugey Anatoliy N.**

*Deputy Head of Research Center No. 4 — Department Head of the NRI of the Ministry of the Interior of Russia  
PhD (Law), Associate Professor*

The article is devoted to the consideration of general problems of theoretical and methodological nature, which are of fundamental importance for the theory of state administration, management and administrative law. According to the authors, one of the pressing problems requiring scientific resolution remains the definition of criteria for assessing the impact of the migration situation on the national security of the country, the implementation of an effective State system for monitoring the migration situation, etc.

In summary, the authors note that the development of an optimal model for building the organizational structure of state administration in the field of migration continues to be a pressing task. In this regard, one way to streamline the system of public administration in the field of migration is to establish a federal agency for immigration and naturalization.

**Keywords:** theories of state administration, migration, systems of migration situation monitoring, organizational structure of state administration in the field of migration.